
Sammanträde med styrelsen för  

Alva Myrdal-centrum för kärnvapennedrustning 
Torsdag 8 februari, 2024, kl. 10:15-12:00 

 

Närvarande: 

Cecilia Wikström, ordförande 

Erik Melander, föreståndare 

Charles Parker 

Daniel Primetzhofer 

Lisa Freyhult 

Peter Wallensteen 

Ebba Ahlgren Cederlöf (på videolänk) 

Jakob Hallgren (på videolänk) 

Jessica Strömbro (på videolänk) 

Joakim Vaverka (på videolänk) 

Linus Bäcklund, ekonom (delvis, på videolänk) 

Stina Moulin Holback, administratör, sekreterare under sammanträdet 

 

 

1. Mötets öppnande 

Ordförande förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna. 

 

2. Val av sekreterare och justeringsperson 

Till sekreterare valdes Stina Moulin Holback. 

Till justeringsperson valdes Lisa Freyhult. 

 

3. Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes och läggs till handlingarna. 



4. Föreståndarens rapport 

a) Sophie Grape och Målfrid Braut-Hegghammer avtackades med julklappar för deras tid 
som arbetsgruppsledare. 

b) Sedan 1 januari 2024 har Thomas Jonter påbörjat sin anställning som gästprofessor vid 
institutionen för freds- och konfliktforskning och har tagit över rollen som ledare för 
arbetsgrupp 6. 

c) Då styrelseledamöternas mandat förnyas vart tredje år kommer ledamöterna att 
kontaktas av samhällsvetenskapliga fakultetsnämnden angående förnyade mandat. 
Ordföranden uppdrar åt sekreteraren att inkludera förnyelse av styrelseledamöternas 
mandat som diskussionspunkt vid sammanträdet i maj. 

d) Arbetet med dataseten och hemsidan fortskrider enligt plan. En presentation av 
hemsidan kommer att hållas på konferensen i juni. Presentationen kommer att spelas in 
och läggas upp på hemsidan efter konferensen. Ordföranden önskar att en presentation 
av hemsidan planeras in under februari månad för styrelsen. 

e) AMC har diskuterat med projektledaren på UI hur folkbildningssamarbetet föll ut under 
2023. AMC är nöjda med samarbetet och samtal om en eventuell fortsättning av 
samarbetet kommer att hållas under våren. 

f) Programmet för konferensen i juni är snart färdigt i en första version. Programmet 
innehåller 28 parallella sessioner, uppdelade på fyra spår. Runt 90 personer kommer att 
presentera sitt arbete. Registrering till konferensen är öppen och kommer att 
marknadsföras när första versionen av programmet är färdigt. 

g) Föreståndaren har utfört flera uppdrag inom området samverkan. Han har medverkat i 
SVT och presenterat AMC för Uppsala Rotaryklubb. Föreståndaren har även föreläst 
på seminariet ”En förstärkningsmodell för det civila försvaret i Sverige” vid 
Försvarshögskolan och medverkat i en panel på symposiet “Secure Horizons: Ukraine’s 
Peace & Infosecurity Confluence” arrangerat av Södertörns universitet. 

h) Flera ansökningar om anslag har skickats in eller är under utarbetning.  

i) En retreat för arbetsgrupperna hålls den 19 mars. Fokus kommer att ligga på hur 
grupperna angriper frågor kopplade till verifikation och hur de nya dataseten kan 
användas i forskningen. Temat har valts i syfte att stimulera tvärvetenskapligt tänkande. 

j) Årets andra retreat kommer att hållas 2-3 oktober. Då kommer även 
styrelseledamöterna att närvara under delar av dagarna. 

k) Ansökan till sommarskolan som anordnas tillsammans med SIPRI och OdCNP kommer 
snart att öppna. Sommarskolan hålls 26-30 augusti.  

l) Grundkursen i kärnvapen och nedrustning hålls 21 mars till 2 juni. Kursen ges på 
halvfart under kvällstid.  



m) Planeringen för aktiviteter under Almedalsveckan har påbörjats. 

n) Föreståndaren har en pågående diskussion med biträdande universitetslektor Sophie 
Hatz om hennes intresse att skapa en arbetsgrupp med fokus på AI och risken för 
stormaktskrig. Arbetsgruppen kommer inte i nuläget att tilldelas en egen budget utan 
drivs på samma sätt som arbetsgrupp 7. 

 

5. Bokslut för 2023 (underlag bifogas; beslutspunkt) 

Ekonom Linus Bäcklund gav en översikt av underlaget som har skickats ut till styrelsen. 
Styrelsen uppdrar åt ekonomen och föreståndaren att bereda ett nytt underlag som 
tydligare sammanfattar AMC:s intäkter och utgifter under 2023. Det nya underlaget ska 
skickas ut till styrelsen under februari månad och styrelsen kommer därefter att fatta 
beslut per capsulam. [Beslut fattades per capsulam den 16 februari att bokslutet och 
bokslutskommentarerna för 2023 antas.] 

 

6. Verksamhetsberättelse för 2023 (underlag bifogas; beslutspunkt) 

Styrelsen diskuterade verksamhetsberättelsen som tillhandahållits av föreståndaren. 
Styrelsen uppdrar åt föreståndaren och kansliet att lägga till ett stycke som framhåller 
arbetsgruppernas olika karaktär, samt ett stycke som reflekterar de fina omdömen som 
AMC:s utbildningsinsatser har fått. Styrelsen beslutar att anta verksamhetsberättelsen 
med ovanstående tillägg. 

 

7. Det utlysta lektoratet har dragits tillbaka (underlag bifogas; diskussionspunkt) 

Den 22 januari 2024 avbröts rekryteringsprocessen till universitetslektorstjänsten i 
freds- och konfliktforskning med inriktning mot kärnvapennedrustning (med sista 
ansökningsdag 2024-01-25) på grund av oförutsedda förändringar i 2024 års budget för 
institutionen för freds- och konfliktforskning. Styrelsen diskuterade beslutet och de 
troliga konsekvenserna. 

 

8. Verksamhetsplan för 2024 (underlag bifogas; beslutspunkt) 

Styrelsen diskuterade verksamhetsplanen som tillhandahållits av föreståndaren. 
Styrelsen uppdrar åt föreståndaren och kansliet att lägga till ett nämnande av den 
folkbildande aspekten av AMC:s utbildningsinsatser, samt ett stycke om AMC:s mål 
att närvara vid stora konferenser och möten såsom NPT Review Conference, NPT 
Preparatory Committee och ISA-konferensen. Styrelsen beslutar att anta 
verksamhetsplanen med ovanstående tillägg. 

 



9. Presentation av FOI (Jessica Strömbro) 

Jessica Strömbro, chef på Enheten för kärnvapenfrågor vid FOI, berättade om enhetens 
arbete för styrelsen. 

 

10. Övriga frågor 

a) Vice ordförande informerade styrelsen om att projektet med att skapa en gestaltning 
av Alva Myrdal, som kulturnämnden i Uppsala beslutat om, nu har en handläggare, 
en projektplan och en budget. 

b) Joakim Vaverka informerade styrelsen om att SIPRI har kontaktats av sonen till 
SIPRI:s första direktör Robert Neild. Sonen vidarebefordrade ett brev från Alva 
Myrdal som skickades till Robert Neild, där Myrdal bad Neild att bli SIPRI:s 
direktör. Eventuellt kan SIPRI och AMC gemensamt uppmärksamma detta på något 
sätt. 

 

Mötet avslutades. 

 

 

_______________________  _______________________   ______________________  

Cecilia Wikström,   Stina Moulin Holback,  Lisa Freyhult, 

Ordförande  Sekreterare  Justeringsperson  
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